
Prečo potraviny nepatria do koša 

Karolína Slivová, 8. A 

 

 

 

 Jedlo je nevyhnutné pre život každého z nás. Dáva nám energiu, vitamíny a všetky 

ostatné zložky potrebné pre naše bezchybné fungovanie. Každý má rád niečo iné: sladké, 

slané, štipľavé, horké..., no mnoho ľudí si ani neuvedomuje, čo jedlo znamená. Pre nás je to 

samozrejmosť.           

 Môžeme si vybrať, čo chceme zjesť, ale ľudia z chudobných krajín, ako napríklad 

Afrika, nemajú na výber. Sú šťastní, ak majú aspoň raz do týždňa čo do úst. Nie raz sa stalo, 

že deti na skládkach blízko veľkých miest celý deň zbierali odpad len preto, aby ho predali 

a dostali nejaké drobné. Za tie si kúpili jedlo alebo náhradu potravy. Len preto, aby prežili. 

A my? My si zatiaľ nevážime to, čo máme. Vyhadzujeme plné taniere rovno do koša a pritom 

sme si z nich mohli odložiť jedlo na neskôr. Alebo sa podeliť s kamarátom v jedálni. Veď 

každý má rád niečo iné!         

 Potravinami sa ale plytvá aj vo veľkom. Keď napríklad skončí doba spotreby, 

vyhadzujú veľké obchodné domy plné prepravky do kontajnerov. A pritom sa to dá aj inač. 

Počula som, že v niektorých krajinách takéto jedlo končí za zlomok ceny alebo dokonca 

zadarmo v domácnostiach chudobných ľudí.       

 U nás sa plytvá tiež. Veľakrát sa stane, že pani kuchárky v školskej jedálni vyhodia 

obed, za ktorý rodičia zaplatili. Alebo že celé desiate skončia v koši len preto, že sme práve 

nemali chuť na toto jedlo. Mali by sme si vážiť to, čo máme a byť radi, že sa nemusíme 

zaoberať problémami, ako je zháňanie potravy. A treba začať každý od seba!  

 Vždy keď pôjdeš vyhodiť nejakú potravinu, tak sa trochu zamysli nad tým, že niekto 

by za ten kúsok potravy položil aj život. Čo by niekto dal za to, čo ty berieš ako 

samozrejmosť. Za obyčajné jedlo.  

 

 

 



 


